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Spørgsmål nr. 808 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren redegøre for, hvor mange årsværk politiet år-
ligt bruger på bevogtning af retssalene i forbindelse med ban-
derelaterede retssager fordelt over de seneste tre år?” 

 

Svar: 

 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har Justitsministeriet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, som har oplyst følgende: 

 

”Det er ikke muligt af politiets systemer at opgøre politiets res-
sourceforbrug på bevogtning af retssale i forbindelse med ban-
derelaterede retssager.  
 
Rigspolitiet har foretaget en høring i politikredsene med hen-
blik på at estimere, hvor mange årsværk politiet årligt har brugt 
på bevogtning af retssalene i forbindelse med banderelaterede 
retssager fordelt over de seneste tre år. 
 
På den baggrund har enkelte kredse, herunder Københavns Po-
liti, tilkendegivet, at de oplever bevogtning af retssale i forbin-
delse med banderelaterede retssager som et væsentligt ressour-
cetræk. Kredsene har imidlertid oplyst, at der kun vanskeligt 
og med stor usikkerhed kan redegøres for antallet af årsværk 
anvendt på denne type bevogtning. Dette gælder især bandere-
laterede grundlovsforhør, hvor bevogtningsopgaven som ud-
gangspunkt varetages af det aktuelle beredskab i politikredsen, 
og hvor opgaven typisk ikke er lagt ind i politiets planlæg-
ningssystem. 
 
En retvisende og sammenlignelig opgørelse af kredsenes res-
sourceforbrug er kun mulig på baggrund af en manuel gen-
nemgang af samtlige banderelaterede retssager i den enkelte 
kreds. En sådan gennemgang er dog forbundet med et væsent-
ligt ressourcetræk og har ikke været mulig inden for tidsfri-
sten.” 

 

 

 

 


